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Jesenné počasie je pre všetkých nás veľkým kontrastom v 
porovnaní s tohtoročným horúcim letom. Škoda, že sa 
nedá počasie ovplyvniť.  Ideálne by bolo zmixovať trochu 
tropického leta s jesenným chladom. Ale keďže to nejde, 
prispôsobíme sa, ako vždy.                                                                      

 Prvý jesenný deň pripadol tento rok na 23. sep-
tembra, takže vlastne leto sa skončilo len pred pár dňami 
a nám ho už pripomínajú len horúce spomienky a foto-
grafie z domácich či zahraničných dovoleniek. 

 Sú však ľudia, ktorí nepotrebujú dovolenkovať  iba 
v lete, pokojne si vycestujú do sveta v ktoromkoľvek roč-
nom období, aby poznávali svet. A aj keď milujú Sloven-
sko, tak sa vyberú na potulky svetom preto, aby si plnili 
svoje sny. Pokojne sa vyberú do krajín, ktoré túžia poznať 
preto, že sú tiež krásne, zaujímavé, ale iné ako tá naša. 

 Poznám takého človeka, ktorý prešiel kus sveta a 
cestovanie sa stalo jeho vášňou. Madagaskar, Jordánsko, 
Kaukaz, Kolumbia, Nový Zéland, Patagónia, Peru...a to nie 
je všetko.  Je toho oveľa viac. Teším sa, že bude našim 

novým prispievateľom, pretože jeho zážitky takmer z ce-
lého sveta nám nemôže vyrozprávať na dvoch stranách 
našich novín. Viac sa dočítate v obsahu novín. Myslím si, 
že jeho úžasné rozprávanie o potulkách svetom, ako on 
hovorí, vás zaujme.  

 Ale určite vás zaujmú aj ostatné príspevky o živote 
v obci, o zaujímavých ľuďoch z našej obce, ktorí ešte pred 
pár mesiacmi ani netušili, že sa Harmanec stane ich no-
vým domovom. 

 Pokojne si čítajte a užívajte si farebné jesenné dni. 
Nedajte sa ovplyvniť tým, že dni budú kratšie, že sa bude 
skôr stmievať, že bude možno veľa pršať, veľa fúkať. Ne-
riešte to, len si v takej chvíli spomeňte na tie unavujúce 
tropické letné dni počas tohtoročného horúceho leta. 

 A žiadne jesenné nostalgie za letom. Jesenné  nos-
talgie nie sú na to, aby nás zničili, ale aby sme si trošku 
poupratovali v duši, vyhádzali odtiaľ staré a nepotrebné a 
doplnili o niečo pekné a nové.     

 A zostaňte zdraví! Iveta Roháčová, šéfredaktorka 
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Z krásneho letného obdobia sme skočili takmer rovno do 
vykurovacej sezóny, ktorá je zrejme jedna z najťažších, akú 
sme v novodobej histórii vôbec zažili. Skúpe informácie, 
ktoré sa k nám dostávajú, nás nenechajú na pochybách, že 
už nič nebude tak ako predtým. Tvrdí sa, že ceny energií 
majú byť v takej výške ako doteraz, no riešia sa energetické 
šeky, ktoré majú našim občanom pomáhať.  Ak by ostávali 
ceny energií rovnaké, asi by nám nikto nepomáhal šekmi na 
energie. Prvýkrát, za celé moje pôsobenie v tepelnej ener-
getike, som nebola presvedčená, že konám správne, ak zač-
neme s dodávkou tepla tak skoro. Moje pochybnosti 
o správnosti tohoto rozhodnutia vyplývajú hlavne  
z neistoty, ktorá nás čaká. Všetci máme obavy, ako zvládne-
me zvyšovanie cien potravín a  očakávané zvyšovanie cien 
energií. 
 Ak si len prenásobíme priemernú cenu zemného ply-
nu a elektriny dnes na naše spotreby na jednotlivé bytové 
domy, a ak by sme mali znášať len priame náklady za ener-
gie, zvýšenie pre jednotlivé byty by bolo troj- až štvornásob-
né, podľa konštrukčného riešenia jednotlivých bytových 
domov. Zmluvy jednotlivých dodávateľov energií zaväzujú 
na dodržiavanie ceny, no už dnes sa objavujú návrhy žalôb 
na odberateľov za neoprávnené obohatenie pri  odbere 
energií. Nezáleží  na tom, ako túto situáciu naši predstavite-
lia budú volať, či je to energetická chudoba alebo niečo iné. 
Pre mňa ako človeka  je podstatné to, ako sa budem našim 
ľuďom dívať do očí, keď im nebudem vedieť pomôcť, ak 
by  nedajbože prichádzali o strechu nad hlavou.  
 Keď som po dvoch dňoch kontrolovala spotreby zem-
ného plynu a prerátala výrobu, všetky bytové domy teplo 
odoberajú, nevykurujeme len cirkulačné okruhy. Vďaka  
vám má kúrenie opodstatnenie a teraz už budeme čakať  
len na babie leto a tešiť sa na krásnu slnečnú jeseň, aby bo-
lo počas dňa aspoň 24 stupňov. 
           Príspevok v našich Harmaneckých novinách som ten-
toraz orientovala na zhodnotenie plnenia úloh našej ob-
ce za posledné tri volebné obdobia, keďže ako jediný kandi-
dát na starostu obce Harmanec považujem za svoju občian-
sku povinnosť zložiť účet fungovania obce za moje doteraj-
šie pôsobenie. Ukončujeme volebné obdobie, ktoré, ako 
všetky predchádzajúce, bolo sprevádzané komplikáciami a 
nepriaznivým dopadom na realizáciu plnenia úloh v našej 
obci.                                                                                                                              
 Všetky doterajšie schválené predsavzatia sa  dostáva-
li k svojej realizácii nepretržitými dennými náročnými aktivi-
tami mňa, ako starostky obce, poslancov obecného zastupi-
teľstva, zamestnancov obce. Prekonávanie zložitostí najmä 
v ekonomickej stabilite obce sme mohli zvládať len vďaka 
dôvere a trpezlivosti našich občanov. V každom volebnom 
období sa dostavili náročné obdobia chodu našej obce, toto 
volebné obdobie nevynímajúc, ale rovnako náročné bolo  i 
pre poslancov obce  a len vaša dôvera dávala priestor na 
úspešnú realizáciu úloh, ktoré si naša obec predsavzala.  
 Využívam túto príležitosť, aby som vám, spoluobča-

nom, úprimne poďakovala za dôveru, ktorú do mňa vkladá-
te, poďakovala za vaše hlasy v každom volebnom období. 
Osobitne chcem vysloviť úprimné poďakovanie všetkým, 
ktorí so mnou doteraz spolupracovali. Každé volebné obdo-
bie zaznamenávalo nie stagnujúcu obec, ale obec posúvajú-
cu sa dopredu, tým i stúpajúcu rozvojovú úroveň obce vo 
všetkých oblastiach.  
 Naša obec Harmanec  je v tomto volebnom období v 
rozhodujúcich investíciách ukončená vďaka neskutočnej 
trpezlivosti nás všetkých a správnym využitím rozpočtových 
zdrojov. S poslancami obecného zastupiteľstva vždy niekoľ-
kokrát zvažujeme to najsprávnejšie riešenie pri akýchkoľvek 
investíciách. Aj  preto byť poslancom v našej obci je náročné 
a čas strávený na jednotlivých stretnutiach vyžaduje mno-
hokrát odbiehanie zo zamestnania, prípadne obetovanie 
súkromného programu.    
  Za 37 týždňov tohto roka sa poslanci zúčastnili na 19 
stretnutiach, čo je na takúto malú obec dosť. Podstatnú 
časť stretnutí tvorili nepredvídané komplikácie rekonštruo-
vaného bytového domu č. 49. Napriek enormnej záťaži aj na 
zamestnancov obecného úradu touto agendou sme dokáza-
li v letnom období zrekonštruovať vstupnú časť základnej 
školy, vytvoriť v našej prízemnej triede šatňu pre žiakov 
a v zadnej časti rozdelenej triedy miestnosť pre infrasaunu. 
Prepojením priestoru  sme získali spoločenskú miestnosť 
pre našu obec, ktorú budú mať naši občania možnosť prvý-
krát vidieť v októbri pri príležitosti Mesiaca úcty k starším. 
Touto cestou srdečne pozývam našich dôchodcov na toto 
stretnutie, aj v mene poslancov obecného zastupiteľstva. 
Myslíme tiež na tých seniorov, ktorí nebudú môcť prísť na 
oslavu z rôznych dôvodov, ale v tomto náročnom období 
obdarujeme všetkých našich dôchodcov rovnakou pozor-
nosťou.  
 Zrekonštruovali sme aj obecný úrad aspoň v častiach, 
ktoré sú na vykonávanie práce zamestnancov obce nevy-
hnutné.  
 Pri zrealizovaných úlohách, ktoré vychádzali z potrieb 
obce a občanov,  bolo potrebné v každom volebnom období 
vychádzať z ekonomickej situácie a možností v samospráve. 
Len tak môžeme byť úspešní. Čakať, že nám na rozvoj obce 
niekto prinesie finančné zdroje, by bolo a bude pre každého 
voleného predstaviteľa i v budúcnosti hazard v starostlivosti 
o svojich občanov. Naše predsavzatia spoločnou prácou  
doviedli našu obec k dosiahnutej úrovni porovnávajúcej sa 
s inými napredujúcimi obcami.  Niekedy my sami ani nevní-
mame zmeny v našej obci tak pozitívne ako návštevníci 
zvonku, ktorí sa v obci Harmanec ocitnú len sporadicky.                      
 Som presvedčená, že všetky zmeny v obci, všetky 
realizované projekty počas troch volebných období  sú vidi-
teľné, a že sa nám v obci lepšie a krajšie žije. To bola a je 
moja priorita, vytvárať pre všetkých nás prostredie pre spo-
kojnejší život  v obci, ktorá je našim domovom. Samozrej-
me, že vnímam aj veľa závažných problémov, ktoré musíme 
v nasledujúcom volebnom období naprávať a odstraňovať. 
Mám na mysli napríklad problémy v okolí jednotlivých byto-
vých domov, ale aj nedokončené, prípadne ešte neriešené 
problémy v našom obecnom prostredí. Verím tomu, že sa 
všetci spoločne dokážeme popasovať a riešiť aj tieto, síce 
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nie jednoduché, ale riešiteľné problémy, ktoré nás trápia.  
 Dôsledne pripravované rokovania  obecných zastupi-
teľstiev v zmysle navrhnutých a schválených plánov práce 
prispeli k tomu, že sme úspešne ukončili všetky predchádza-
júce volebné obdobia. V priemere 30 stretnutí poslancov v 
každom volebnom roku, ktorým predchádzali telefonické 
rozhovory s poslancami, i miestne zisťovania pri realizácií 
úloh obce, následné rokovania v spolupráci s hlavným kon-
trolórom obce, neúnavnou prácou celého kolektívu obce 
a všetkých organizácií posunulo našu obec Harmanec  do 
dnešnej podoby, ako ju vidíme dnes.  
 Naša postupnosť a spolupráca s poslancami od môj-
ho vstupu do starostovskej služby, od volebného obdobia 
2010 – 2014, sa sústredila na systematickú prácu obecného 
zastupiteľstva, zamestnancov obce, zamestnancov základ-
nej školy, materskej školy, školskej jedálne, zamestnancov 
ubytovne a všetkých pracovníkov, ktorí pracovali a pracujú 
na úseku verejného poriadku a v neposlednom rade všet-
kých občanov našej obce a musím pripomenúť rovnako ne-
nahraditeľnú službu  na úseku duchovného života prostred-
níctvom rímskokatolíckej farnosti Uľanka.  
 Plánujeme aj naďalej pracovať pre rozvoj obce: reali-
zovať investície cez podané žiadosti o dotácie, prípadne 
štrukturálne fondy,  podporovať Základnú a materskú školu 
Harmanec, starať sa o rozvoj  miestnej spoločenskej kultúry, 
o dotácie na šport, turizmus, na súťaže mládeže, rozvíjať 
sociálnu starostlivosť pre našich občanov a podporovať spo-
ločenské a záujmové organizácie našej obce.  
 Aj keď investičný rozvoj obce je posúvaný v našich 
aktivitách do popredia, nie je možné v našej činnosti podce-
niť ďalšie oblasti, ako uspokojovanie potrieb spoluobčanov. 
Sústavnú pozornosť venujeme základnej a materskej škole. 
Nejde tu len o investície, ale i o vytváranie priaznivých pod-
mienok na vyučovanie vybavením a technikou, aby sme 
i naďalej dosahovali dobrú prípravu našich detí v materskej 
a základnej škole, ako to bolo v predchádzajúcich obdo-
biach. Obec nereprezentuje len jej investičný rozvoj, aj keď 
je významný. Je tu oblasť nepretržitého skrášľovania obce. 
Žiaľ,  naše hodnoty sú aj znehodnocované nerešpektovaním 
zákonov, čo často vyúsťuje do vandalizmu. Preto sme núte-
ní robiť opatrenia k ochrane obecného i súkromného majet-
ku.  
 Neoddeliteľnou súčasťou práce úradu ostáva, a s 
určitosťou bude i naďalej, náročná práca v starostlivosti o 
zber komunálneho odpadu a jeho ďalších príslušných zlo-
žiek.  Náklady na zber biologického odpadu pre päťčlennú 
rodinu mesačne činí cca 5€, pričom ak by tento odpad skon-
čil v komunálnom odpade náklad pre rodinu by bol 0,70 €, 
no viaže nás k tomuto postupu miera vytriedenia odpadov, 
od ktorej sa odvíjajú poplatky skladočného. Miera vytriede-
nia sa zmení už len v dôsledku zálohovania plastových fliaš, 
ale vďaka zaň, všetci sme spokojní, že sa zaviedol. Obec 
dopláca na odvoz komunálneho odpadu (riešia sa prípady 
na zníženie platieb v dôsledku práce mimo obce, je potreb-
né túto oblasť zmapovať a prijať opatrenia k ustáleniu i v 
tejto oblasti). Pokračovať touto cestou už nie je možné, pre-
tože by to prispievalo k ekonomickej nestabilite obce.                             
 Prehodnotiť a prijať opatrenia musíme aj ohľadom 

odvozu veľkoobjemových kontajnerov, ktorý obec hradí 
v plnej výške možno pre pár jednotlivcov, ktorí túto službu 
využívajú, pričom väčšina občanov takýto kontajner nevyu-
žije vôbec. 
 Zákony nás tlačia do povinností, ktoré nie sme schop-
ní finančne zvládnuť a prijímanie nových povinností nikdy 
nekončia vetou: „Obci bude  poukázaná za náklady uvede-
nia zákona do praxe takáto suma --- finančných prostried-
kov  prostredníctvom podielových daní.“ Väčšinou je uvede-
né, že bude len  v podielových daniach a suma príde nižšia 
ako v predchádzajúcom období.  
 Ja osobne nie som stotožnená s biologicky rozložiteľ-
ným  odpadom, ktorého, mesačne vyvezieme do 600 kilo-
gramov a faktúra je 600 €. Od októbra máme zazmluvnenú 
novú firmu na likvidáciu a verím, že aspoň mierne sa znížia 
náklady. Medziročný celkový náklad na vývoz odpadov 
z našej obce sa vyšplhal na 56€ na osobu a rok, a platili sme 
37€.  Sú to vysoké rozdiely, a preto tejto problematike mu-
síme v budúcnosti venovať pozornosť.  
         
 Vážené pani poslankyne, vážení poslanci, vážení spo-
luobčania! Chcem sa všetkým poďakovať za vykonanú prácu 
v prospech našej obce. Predovšetkým poslaneckému kolek-
tívu, mojim kolegyniam a kolegom, pedagogickému i nepe-
dagogickému kolektívu za výchovu a vzdelávanie našich 
detí, ale i školským radám, ktoré realizujú množstvo vec-
ných  úloh.   
 Ďakujem predstaviteľom a členom dobrovoľného 
hasičského zboru za odvedenú prácu, boli ste všade, kde 
bolo treba pohotovo zasahovať,  nehľadiac na svoj čas i rizi-
ká pri zásahoch. Poďakovanie patrí aj spoločnosti dôchod-
cov, ktorí na vlastných podujatiach vytvárajú príjemné pro-
stredie pre spoluobčanov, vedeniu a členom spoločenských 
a záujmových organizácií v obci - ZO SZPB a Červeného krí-
ža.  
 Ďakujem aj vám, milí spoluobčania, za vašu podporu 
a pomoc všade, kde sme vás o to požiadali. Vážim si akúkoľ-
vek pomoc pri  skrášľovaní obce a  vašich domovov. Vy vše-
tci máte svoj podiel na rozvoji obce, jej autorite i uznaní, 
ktoré sa jej dostáva.  
           Počas troch volebných období bolo mojou prioritou 
predovšetkým zabezpečiť bezproblémový chod obce.                     
 Vstupujeme však do veľmi náročného obdobia a naše 
aktivity sú závislé aj od celoštátnej ekonomickej stability a 
primeranej pomoci štátu vo vzťahu k samosprávam. 
 Je veľa vecí, ktoré nás všetkých trápia, a preto robme 
všetko preto, aby sme ich v nasledujúcich rokoch spoločne 
zvládli. Cesta vzájomnej tolerancie a pomoci by mohla byť 
tým správnym cieľom v tomto, pre nás všetkých ťažkom  
období. Pokúsme sa tolerovať rôznorodosť názorov na sú-
časnú situáciu. Nerozdeľujme spoločnosť na dobrých a 
zlých, dajme šancu väčšej spolupatričnosti a držme si navzá-
jom palce k  plneniu  svojich predsavzatí.  
 Milí spoluobčania, ďakujem vám za vašu doterajšiu 
dôveru, ktorá je tou najdôležitejšou súčasťou mojej práce.  

 Želám vám všetkým všetko dobré! 
 

Henrieta Ivanová, starostka obce Harmanec 
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Onedlho nás po prvýkrát čakajú spojené voľby do oboch úrovní samosprávy.  
 
Také farebné voľby, aké budú teraz na jeseň, sme na Slovensku ešte nemali.                                                    
Spojené župné a komunálne voľby budú mať každé svoju farbu, aby boli prehľadnejšie pre voličov aj 
pre okrskové komisie. Župná časť farieb bude jednoducho modrá, komunálna biela. 
 
Pre každého voliča aj v našej obci je najdôležitejšie samotné hlasovanie voliča. 
Ponúkame vám základné údaje a správny postup pri hlasovaní vo voľbách do zastupiteľstva VÚC a 
predsedu VÚC. A správny postup pri hlasovaní do obecného zastupiteľstva a starostu obce.  

Ak volič vloží hlasovací lístok do nesprávnej obálky, je takýto hlasovací lístok neplatný. 
Ak volič vloží obálku do nesprávnej schránky na hlasovanie, je takéto hlasovanie neplatné. 
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  Stretnutie nielen s  prekrásnou prírodou.  

 V sobotu dňa 20. augusta 2022 si obce Harmanec 
a Dolný Harmanec pripomenuli 78. výročie SNP spomien-
kovým stretnutím na Smrekove-Krížna. 
  
Bolo prihlásených viac ako 60 osôb, pre ktorých bol pri-
pravený autobus a tiež bola zabezpečená doprava 
k samotnému pomníku.  
 Zrejme v tento deň každý prihlásený účastník viac 
pozeral na zaoblačené nebo a rozhodoval sa, či ísť alebo 
nie. A to mnohých od účasti odradilo a do autobusu ne-
nastúpili. Ale tí, čo prišli, určite neľutovali. 
 
 Po položení venca a kytice k pomníku SNP pani 
Beňová, predsedníčka ZO SZPB, privítala starostku obce 
Harmanec Henrietu Ivanovú a starostu obce Dolný Har-
manec Matúša Vajsa a všetkých prítomných hostí. Vo 
svojom prejave vyzdvihla odhodlanie povstaleckej gene-
rácie bojovať v SNP proti nacizmu. 
 Pani starostka poukázala na lepšiu kvalitu života 
ľudí dnes v porovnaní s tým, ako žili v povojno-
vom období. Vyzvala na ústretovosť, solidárnosť a aby si 
ľudia viac medzi sebou pomáhali. Pán starosta sa vo svo-
jich slovách zameral na to, aby si ľudia vážili, že žijeme 
v pokoji a mieri.  
 Po odznení hymny SR pani Beňová stretnutie 
ukončila pozvaním všetkých prítomných na občerstvenie, 
ktoré ich čakalo dolu pri hoteli, kde nechýbal modrý tat-
raplán s celou posádkou.  
 No a potom sa zadaždilo, ale to už bolo jedno, lebo 
sa už sedelo pod strechou; guľáš, ktorý pripravili poslanci 
z Harmanca, bol výborný a chutil všetkým.  
 
Tak zasa o rok, priatelia! 
 

                              Kristína Beňová, predsedníčka ZO SZPB 

   

 

      Je tu krásne v akomkoľvek počasí... 

Foto: Tomáš Roháč 



Vojenský konflikt na Ukrajine pokračuje, mnohí Ukrajinci 
opúšťajú svoje domovy a prichádzajú na Slovensko, aby 
unikli vojne. 
 Dnes vám predstavíme rodinu ukrajinských ute-
čencov z Kyjeva, ktorí prišli do Harmanca začiatkom aprí-
la a teraz sa úspešne integrujú na Slovensku. 

Andrej a Oľga Kytaievovci a ich tri deti (14, 12 a 9 rokov) 
k nám prišli z Kyjeva. Pred začiatkom vojenského konflik-
tu pracovali Kytaievovci v oblasti vzdelávania. Andrej vie-
dol Centrum energetického manažmentu a vyučoval štu-
dentov ekonómie na národnej univerzite „Kyjeve-Mohyle 
academia“. Oľga vyučovala matematiku a informatiku na 
prestížnom kyjevskom gymnáziu. Deťom sa v škole darilo 
a mali veľa mimoškolských aktivít. 
 Udalosti, ktoré sa začali na Ukrajine 24. februára 
tohto roku, rozdelili ich životy na obdobie pred a po... 

„Približne mesiac pred týmito udalosťami sa Kyjev veľmi 
vyprázdnil, veľa ľudí odišlo zo strachu pred bojmi. Mali 
sme však veľa každodenných povinností a prázdnym uli-
ciam sme nevenovali pozornosť. Ráno 24. februára nás 
zobudili hlasné zvuky výbuchov. Uvedomili sme si, že sa 
stalo to, čoho sme sa obávali - politici sa nedohodli a vy-
pukla vojna,“ hovorí Oľga. „Mnohých ľudí v Kyjeve za-
chvátila panika. Pri výjazde z Kyjeva stáli obrovské kolóny 
áut. V Gostomeli sa začal výsadok parašutistov. V samot-
nom Kyjeve pôsobili sabotážne skupiny. To sprevádzala 
streľba. Spočiatku sme neuvažovali o odchode a nakúpili 

sme veľa potravín, aby sme mohli žiť v Kyjeve. Ostreľova-
nie však pokračovalo každú noc. Nemohla som spať a 
veľmi som sa bála o deti. Niekoľko nocí sme strávili v pro-
tileteckom kryte a bolo to veľmi ťažké. Potom som spala 
s deťmi na chodbe na zemi, pretože podľa všetkých in-
štrukcií pre prípad raketového útoku to bolo najbezpeč-
nejšie miesto v byte.” 

„Počas prvých dvoch týždňov vojny sa Kyjev veľmi zme-
nil,“ pokračuje Andrej. „Prázdne ulice. Prázdne regály v 
obchodoch. Neustále zvuky vzdialených výbuchov. Zákaz 
vychádzania a obmedzenia všetkého pohybu. Večer 7. 
marca som bol svedkom delostreleckého súboja v bez-
prostrednej blízkosti nášho domu. Od nervového vypätia 
nemohla moja žena týždeň v noci spať. V prvých marco-
vých dňoch nastal na železničnej stanici v Kyjeve veľký 
rozruch. Ľudia sa snažili utiecť pred vojnou. Zvyčajne som 
8. marca dával svojej manželke pekné darčeky. Tentoraz 
som jej dal najneobvyklejší dar svojho života - súhlasil 
som s jej žiadosťou, aby sme opustili Kyjev.“ 
Verili ste vo vážnosť nebezpečenstva?  
Oľga: „Samozrejme! Inak by sme neodišli.“  
Andrej: „Pochopil som, že delostrelectvo zasahuje štvor-
ce, nie bodové ciele. Kyjev sa pripravoval na odrazenie 
útoku a v blízkosti nášho domu sa vytvorilo niekoľko 
opevnení na organizovanie obrany. O Mariupole sme 
vtedy ešte nevedeli, ale tento scenár sa mi v mysli for-
moval. Videl som, že nebezpečenstvo narastá a hrozí 
nám, že sa budeme pred guľkami a strelami skrývať v 
pivniciach. Okrem toho boli deti vystavené veľkému stre-
su. Museli sme na ne myslieť.“ 
Aké to bolo - opustiť svoj domov, svoje mesto a odísť 
nevedno kam? 
Oľga: „Dlho sme žili v Kyjeve, ale väčšina našich príbuz-
ných žila a žije v Donbase. Z Kyjeva sme odišli evakuač-
ným vlakom a mohli sme si so sebou vziať len to najnut-
nejšie.”  
Andrej: „Už vo vlaku som uskutočnil niekoľko telefoná-
tov a podarilo sa mi nájsť kontakty na mojich vzdialených 
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príbuzných v Užhorode. Naposledy sme sa videli pred 
viac ako 30 rokmi a neboli sme v kontakte. Spoločné ne-
šťastie však všetko zmenilo. Naša rodina bola v Užhorode 
vítaná.” 
Ako ste sa ocitli na Slovensku? 
Andrej: „Keď sme odchádzali, vedeli sme, že to bude veľ-
mi dlhý príbeh. Vojna sa neskončí za pár týždňov. A mu-
seli sme myslieť na deti. Moja práca na univerzite sa za-
stavila. Naše projekty boli zmrazené a ja som zostal bez 
príjmov. Slovensko je krajina, ktorá je nám veľmi blízka 
mentalitou ľudí a jazykom. Keď som už bol v Užhorode, 
spojil som sa s Užhorodskou univerzitou a oni mi odporu-
čili, aby som požiadal o grant na podporu ukrajinských 
výskumníkov z Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici. 
Podal som si žiadosť a keď mi ju potvrdili, prišiel som na 
Slovensko aj s rodinou.“  
Aké boli vaše začiatky na Slovensku? 
Andrej: „Slovensko nás privítalo veľmi srdečne. Nikdy 
nezabudneme na podporu, ktorej sa nám dostalo od rôz-
nych ľudí. Zmluva s univerzitou zabezpečila našej rodine 
príjem na dva mesiace. Takmer okamžite sme si našli 
ubytovanie v Harmanci. Naši prenajímatelia sú veľmi milí 
a štedrí ľudia. Podali nám pomocnú ruku v čase, keď sme 
ju najviac potrebovali... Veľmi rýchlo sa vyriešila otázka 
školskej dochádzky detí. Dostali sme všetko, čo sme po-
trebovali pre bezpečný život, a teraz je to otázka integrá-
cie. Musíme byť užitoční pre krajinu, ktorá nás ochráni-
la.“  
Ako sa deti udomácnili? Prebieha ich adaptácia dobre? 
Pociťujete jazykovú bariéru? 
Oľga: „Prvý mesiac sa deti spamätávali zo stresu z vojny 
a sťahovania. Ukázalo sa, že na ich psychiku vplývajú siré-
ny leteckého poplachu... Postupne sa však deti od stresu 
odpútali, začali komunikovať so spolužiakmi, sústredili sa 
na štúdium. Jazyk nebol problém. Naše dva rodné jazyky 
- ruština a ukrajinčina - majú veľa podobných slov 
a intonácií so slovenčinou. Okrem toho si deti neustále 
precvičujú jazyk a komunikujú na dvore so svojimi roves-
níkmi.“  
Ako prebieha vaša integrácia? Plánujete zostať na Slo-
vensku alebo sa vrátiť na Ukrajinu? 
Andrej: „Slovensko je úžasná krajina, ktorá má veľa príle-
žitostí na rozvoj. Vy domáci ste si na ne zvykli a ani si ich 
nevšímate. My však tieto príležitosti vidíme a pokúsime 
sa ich využiť. Na základe skúseností z Ukrajiny môžem 
povedať, že moja integrácia súvisí s realizáciou konkrét-
nych projektov. Vidím ich v oblasti medzinárodnej spolu-
práce. Ide o rozvoj priemyselných parkov, presťahovanie 
ukrajinských podnikov a zriadenie nových výrobných zá-
vodov na Slovensku, transfer inovácií a technoló-
gií...Prvými praktickými krokmi by mohla byť realizácia 
vzdelávacích projektov a usporiadanie podnikateľského 
fóra so slovenskými a ukrajinskými partnermi. 
Oľga: „V júli tohto roku sme zorganizovali a uskutočnili 
letný tábor pre ukrajinské deti v Banskej Bystrici. Deti si 

nielen oddýchli, ale sa aj navzájom spoznali. Mali mož-
nosť spoznať históriu a prírodu banskobystrického kraja, 
pozrieť si zaujímavé miesta. Do práce v tábore boli zapo-
jení dobrovoľníci a samotný tábor prebiehal v sloven-
skom jazyku. Myslím si, že organizácia práce s ukrajinský-
mi deťmi bude v budúcnosti žiadaná. 
 Vrátiť sa teraz s deťmi späť je jednoducho nebez-
pečné. Situáciu v Kyjeve a na Ukrajine neustále monito-
rujeme. Práve včera bol Vyšgorod pri Kyjeve zasiahnutý 
novými raketovými útokmi. Je to doslova 7-8 km od náš-
ho domova. Vrátili by ste sa v takejto situácii domov? 
 Všetko môžete získať späť - peniaze, majetok, po-
stavenie v spoločnosti. Ale život sa nedá vrátiť späť. Je to 
na nezaplatenie." 
Ako sa vám páči v Harmanci? 
Oľga: Harmanec je skvelým miestom na prácu a oddych. 
Po rokoch života v metropole je to pre nás určitý kon-
trast. Blízkosť prírody, čistý vzduch, málo áut a ľudí. Boli 
sme tu naozaj vítaní a samozrejme sme vďační ľuďom za 
ich srdečný prístup. 
Andrej: Sme tu kvôli deťom. Získali mnoho nových pria-
teľov a absolvovali zaujímavé aktivity. Dúfam, že to tak 
bude aj naďalej. 
 Ďakujeme vám za rozhovor a za ochotu podeliť sa 
s nami so svojimi pocitmi a útrapami, ale aj radosťami 
počas neľahkých mesiacov. 
 Do budúcnosti vám prajeme pokojný život, zdravie 
pre celú rodinu a splnenie vašich snov a túžob. 
                                                                Lenka Mališková  

 „Kyjev je krásne mesto, kde sa nám všetkým darilo a 
boli sme tam šťastní. Takýto krásny bol pohľad na mes-
to z okna nášho bytu.“ 



 O nás, Slovákoch, sa hovorí, že nie sme nejakí veľkí ces-
tovatelia. Ja s týmto tvrdením nesúhlasím. Veď napríklad 
taký Móric Beňovský, rodák z Vrbového, precestoval 
v 18. storočí štyri kontinenty a v severnom Tichom oceá-
ne sa plavil o sedem rokov skôr ako slávny moreplavec 
kapitán James Cook! Počas svojich ciest sa dostal aj na 
ostrov Madagaskar, kde ho miestni náčelníci kmeňov 
v roku 1776 zvolili za ampansacabeho - kráľa kráľov. Vy-
berme sa teda po jeho stopách, na štvrtý najväčší ostrov 
sveta. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Čo sa týka rozlohy, Madagaskar je 12-krát väčší 
ako Slovensko. Ostrov sa pred 160 miliónmi rokov odtr-
hol od Afriky a stále sa od nej vzďaľuje rýchlosťou asi 2 
centimetre za rok. Rastliny a živočíchy sa tu vyvíjali úplne 
izolovane od okolitého sveta, preto sa tu nachádza ob-
rovské množstvo druhov, ktoré nikde inde na svete nená-
jdete. Kadejaké jašteričky, chameleóny, hady, ale najmä 
lemury, ktoré sú akýmsi symbolom ostrova. Až  90 % 
všetkých žijúcich lemurov na svete sa nachádza práve tu. 
Najmenšie druhy majú iba 11 cm, najväčšie až do 80 cm. 
Všetky ale majú veľké oči, špicatý nos a dlhý chvost. Naj-
známejší je lemur kata, s typickým čiernobielym pruho-
vaným chvostom. Skôr ako lemura zazriete, môžete za-
čuť jeho hlas. Pripomína vreskot obrovskej mačky a vzbu-
dzuje rešpekt. Ale inak sú to plaché bylinožravé tvory. Pri 
troche šťastia a s kúskom banána v ruke síce môžete mať 
o chvíľu jedného na pleci, ale určite to nie je domáci 
maznáčik. O tom sa už viacerí presvedčili, keď ho chceli 
pohladiť a skončili s dohryzenou krvavou rukou.  

 Najzaujímavejšou rastlinou Madagaskaru je určite 
baobab. Na Madagaskare ho nazývajú „Matka lesa“. Naj-
staršie baobaby tu majú viac ako dvetisíc rokov. Pohľad 
na ne je neopísateľne nádherný. Keď niektorý objímete, 
zatvoríte oči, telom vám začne prúdiť neznáma energia, 
nahromadená v tejto záhadnej rastline za tisícky rokov a 
hlavou vám možno prebehne myšlienka ako mne: „Život 
stojí za to a naša planéta je ešte stále nádherná...“  
 

 Cestovanie po Madagaskare vôbec nie je jednodu-
ché. Cesty sú ozaj  v katastrofálnom stave, preto tu verej-
ná doprava nefunguje. Autobusy, ako ich poznáme my, 
by jednoducho takéto cesty nezvládli. Dá sa cestovať len 
cez deň, ktorý je v trópoch pomerne krátky, ráno o šies-
tej sa rozvidní a večer o šiestej po západe slnka je čierno-
čierna tma. A to aj na dedinách a v mestách, kde verejné 
osvetlenie neexistuje a približne polovica ľudí elektrinu 
nemá vôbec. No a to najdôležitejšie, Madagaskar patrí 
medzi najchudobnejšie krajiny sveta. Chudoba je miesta-
mi až šokujúca a nádherná krajina sa nedá oddeliť od 
malých detí, ktoré sú takmer všade okolo hlavných ťahov 
ciest a snažia sa od vás získať nejaký skromný darček. 
Tieto detičky, ale aj dospelí, sa na vás síce stále usmieva-

Prešiel  vyše 80 krajín sveta, cestoval po  všetkých kontinentoch okrem Antarktídy.  
V októbri, na „Dušičky“, sa chystá do Mexika, pretože v tom období sú tam veľkolepé oslavy a karneva-
ly na oslavu sviatku zosnulých. Chce to vidieť a zažiť.  
 Vyštudoval tri vysoké školy, má rád folklór a pracuje ako hlavný inžinier v Mestských lesoch Ban-

ská Bystrica, s. r. o. Dolný Harmanec a je vášnivým cestovateľom - Ing. Jozef Jankov, PhD., MBA. 
Veľmi ochotne súhlasil s tým, že nám postupne vyrozpráva svoje zážitky z ciest po svete. A ja sa teším, 
že to bude zaujímavé čítanie pre všetkých čitateľov HN. Prečítajte si jeho prvý príbeh z potuliek svetom.  
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jú, čo sa však skrýva v ich vnútornom svete, ovplyvne-
nom touto pre nás nepredstaviteľnou chudobou, to pre 
nás asi zostane záhadou. Zo začiatku sa snažíte dať aspoň 
každému dieťatku čo i len nejakú maličkú drobnosť, ale 
rýchlo pochopíte, že v krajine, kde žije vyše dvadsať mili-
ónov ľudí, to jednoducho nejde. Chudobu pociťujú aj 
miestne školy, kde v ošúchaných drevených laviciach se-
dia viacerí žiačikovia. Neverili by ste, akú úprimnú radosť 
im spraví darček v podobe obyčajného pera alebo škol-
ského zošitu. Nehovoriac o tom, keď im kúpite napríklad 
futbalovú loptu. Život na Slovensku možno nie je jedno-
duchý, ale verte mi, ak sa raz vrátite z Madagaskaru, po-
chopíte, v akej bohatej krajine žijeme my. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ešte jeden príklad ťažkého života na Madagaskare. 
Červená madagaskarská pôda je ideálna na výrobu pále-
ných tehiel. Z nich potom stavajú domčeky, najmä vo 
vyšších nadmorských polohách, kde aj napriek tropické-
mu počasiu predsa len rána bývajú chladnejšie. Mnohí 
ľudia sa ručnou výrobou pálených tehiel aj živia. Jednu 
hotovú vyrobenú tehlu od nich vykupujú za 45 ariary. Pri 
aktuálnom kurze (1 EUR = 4050 ariary) musia vyrobiť 90 
tehál, aby zarobili jedno jediné euro! Červená pôda však 
skrýva aj iné bohatstvo, ktoré bolo hneď po objavení os-
trova veľkým lákadlom pre kolonizátorov. Zafíry. Ťažia sa 
tu v zafírových baniach, no ryžujú sa aj v miestnych kal-
ných riekach.  

 
 

 Madagaskar je od roku 1960 samostatným štátom, 
kolonizátori zafíry z ostrova už nevyvážajú, obchod so 
zafírmi však majú pod kontrolou Pakistanci a priekupníci 
zo Srí Lanky. Domácim Malgašom zostala iba tvrdá práca 

za smiešnu mzdu. A čo je najhoršie, v zafírových baniach 
musia často pracovať aj deti.  

 Keď počujete slovo ostrov, predstavíte si kúsok 
pevniny obklopenú morom alebo oceánom. Madagaskar 
je však obrovský ostrov a cesta z hlavného mesta Anta-
nanariva k prvej pláži bola dlhá viac ako 1300 kilometrov 
a trvala niekoľko dní. Je preto paradoxné, že mnoho Mal-
gašov more nikdy v živote nevidí, napriek tomu, že na 
ostrove žijú. Ja som tu strávil pár dní oddychu v dedinke 
Anakao, na nádherných plážach Indického oceánu a Mo-
zambického prielivu. Chatrčka so slamenou strechou, bez 
elektrických zásuviek, síce so záchodom, ale splachova-
nie vedrom s morskou vodou, sprcha lavórom, v ktorom 
sa voda hriala počas dňa na slnku. Takto nejako vyzeral 
môj úlet z civilizácie a skúška „robinsonovského“ spôso-
bu života. Najbližší obchod – vlastne nijaký obchod široko
-ďaleko nebol. Iba menší bar, ktorý vlastnil jeden vetrom 
ošľahaný starší Francúz. Ale vyrábal v ňom z madagaskar-
ského rumu tú najlepšiu caipirinhu, akú som v živote pil. 
Mimochodom, liter mlieka stojí na Madagaskare v pre-
počte približne 1,10 EUR a sedem deci rumu 2,20 EUR. 
Ešte stále váhate s návštevou tejto krajiny? 
 

    Vráťme sa ešte na záver k nášmu Móricovi Beňov-
skému. Nuž, miestni tu o ňom veľa nevedia. Ale 
v hlavnom meste Antananarive je na jeho počesť pome-
novaná ulica, na ktorej je aj jeho pomník a pamätná ta-
buľa. Nad originálnym názvom ulice v štátnom francúz-
skom jazyku je pripevnená kópia tabule označujúca Be-
ňovského ulicu v Budapešti. A na pomníku sa dočítate o 
tom, aký bol Beňovský Maďar a Poliak, čo bol pre mňa 
šok. Nič proti týmto národom, ale Beňovského nám 
ukradli. Beňovský bol Slovák! Ak o tom pochybujete, pre-
čítajte si vynikajúcu knihu doktora Miroslava Musila 
„Skutočný príbeh grófa Mórica Beňovského“, kde sú dô-
kazy nevyvrátiteľné. Kontaktoval som po návrate z cesty 
viacerých politikov a kariérnych diplomatov s tým, ako by 
bolo možné urobiť nápravu. Trvalo to pár rokov, ale dnes 
je už pripravená pamätná tabuľa s faktami v slovenčine.  

 
Buďme pyšní na našu históriu, Slovák Móric Beňovský 

bol kráľom Madagaskaru! 
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Pomaly sa posúvame k záveru roka, čo je spojené 
s obdobím, keď k nám prichádza jeseň. Koniec 
prázdnin a začiatok školského roka v mnohých žiakoch 
vzbudzujú smútok, pretože musia ísť do školy. Končí 
sa obdobie dovoleniek a na väčšiu časť  roka sa vracia-
me do zabehnutých koľají. No taktiež blížiace sa sviat-
ky Všetkých svätých a Všetkých verných zosnulých nás 
napĺňajú akousi nostalgiou za niečím, čo už odišlo, 
a niekým, kto nás opustil. 
 Uvedomujeme a pripomíname si pominuteľnosť 
ľudského života a smútime nad tým, čo bolo, preto-
že nevieme, čo bude. Stále dáka kríza. Vojnová, ener-
getická, politická, ale čoraz viac aj tá ľudská. Kríza vo 
vzťahoch.  
 Nie vždy sa veci vyvíjajú a podaria tak, ako si ich 
plánujeme. Stáva sa aj to, že sme radi, keď obdobie, 
ako je leto, aj „leto“ života končí, pretože čo môže byť 
pre niekoho radosťou, pre druhého môže byť spojené 
s námahou a utrpením. Sme si toho vedomí 
v každodennej realite. V práci, v službe, v starostlivosti 
o blízkych atď. Sú tí, ktorí prijímajú a sú tí, ktorí akoby 
„produkovali“. Či už radosť alebo smútok.  
 Zdá sa mi, že za každým kúskom radosti sa skrý-
va istá námaha. Možno keby sme šťastie našli alebo 
stretli na ceste, tak sa nám zdá, že nie, ale aj to je 
klamlivé. Aj to jediné euro, ktoré nájdeme na zemi, 
niekto musel vyrobiť. Žiť mimo tejto reality nás prive-
die k tomu, že si prestaneme vážiť hodnotu vecí. No 
čo je ešte horšie, aj hodnotu ľudí, ktorí ich produkujú. 
Nehovoríme len o materiálnych veciach. Ide aj 
o jednoduché skutky, ktoré nám prinášajú radosť. 

 Naše „šťastie“ je neustále závislé od toho, aby 
ho niekto „vytvoril“. Je skvelé, keď máme okolo seba 
takých ľudí, ktorí sa dokážu namáhať, aby sme my 
mohli byť šťastní a spokojní. Ľudí, ktorých keď stretne-
me, tak sa nám chce žiť a radovať sa a akoby sme tie 

chvíle nechceli stratiť. Sú to takí „dobíjači“ životnej 
energie. Je nám s nimi  dobre a radi sa k nim vracia-
me. 
 V dobe energetickej krízy sa veľa hovorí 
o zásobníkoch energie. Aj v tejto oblasti je potrebné 
mať a uskladňovať si takúto „energiu“. V čase krízy 
a životných ťažkostí sa nám potom môže stať zdrojom 
útechy a nádeje. Samotné slovko „energia“, ktoré po-
chádza z gréčtiny, znamená istú aktivitu, teda nie nie-
čo pasívne. Je to činnosť, ktorá pohne niečím ďalším. 
Možno si ešte spomeniete aj na zákon o zachovaní 
energie z fyziky ☺.Tá pozitívna „energia“ pomáha žiť 
a rozhýbava druhých. Negatívna nám berie život. 
 Žiaľ, funguje to aj naopak, niektorí akoby chceli 
permanentne produkovať nie radosť a optimizmus, 
ale skôr smútok a pesimizmus. Podľa všetkého to bu-
de do istej miery ľudská slabosť a nespokojnosť 
s vlastným životom, ktorú ale dávajú za vinu všetkým, 
len nie sebe. Stretnutie s takými ľuďmi je vyčerpávajú-
ce, pretože jednak majú na všetko odpoveď a to tú 
najsprávnejšiu a potom, skoro vždy je to odpoveď, 
ktorá neprináša povzbudenie a radosť. Človek po ta-
kých stretnutiach stratí aj ten kúsok radosti, ktorú mal 
a odchádza možno aj s hnevom a nepokojom. 
 Žiaľ, táto tragédia pesimizmu je čoraz viac prí-
tomná v dnešnom svete a ide ruka v ruke so stratou 
životných hodnôt. Možno sa práve v tomto a až teraz 
naplno prejavuje ideológia predchádzajúceho režimu 
s jeho materialistickým ateizmom. Myslíme si, že bez 
všetkých tých moderných vecí a výdobytkov by človek 
prestal žiť, alebo nedajbože by prestal byť človekom. 
Čo je veľká tragédia, pretože hodnota človeka a osoby 
spočíva v niečom úplne inom. Nie v tom, čo a koľko 
toho má. 
 
 Možno je načase, aby sme, pokiaľ je ešte čas, 
začali objavovať to krásne, čo je okolo nás a v nás. To, 
čo sa nedá ovplyvniť ani na svetových burzách, ani 
politickým režimom, nech je akýkoľvek. Jedným slo-
vom „normálnosť“ a prirodzenosť. A potom si istým 
spôsobom robiť zásoby krásnych vecí a pozitívnych 
udalostí. Hľadať a nachádzať krásu, pretože jej je stále 
okolo nás ešte veľmi veľa. Iste nám k tomu pomôže aj 
to, keď budeme zarytých nespokojencov učiť pozerať 
sa na svet cez iné hodnoty. Ale na to, aby sme to do-
kázali, potrebujeme najskôr my sami objaviť a vidieť 
zmysel sveta a života v širších súvislostiach. Nie iba 
pozemsky, ale aj nadprirodzene. 
                                                                
     

Pavol Lojan, farský administrátor 
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               80 rokov        
 
 

Vladimír  Haring                       
Anna Mlynárová 

 

          

            65 rokov 
        

       Danica Roháčová 
         Elena Vajsová 
   Mária Štiefelová, Ing. 
    Helena Čičmancová  

          

              75 rokov          
 

          Soňa  Berkyová 
       Mária Miklošová 

          

              60 rokov          
 

         Ľubomír Bella 
           Peter Ľachký 
           Peter Ries 
  Soňa Bognárová, RNDr. 

  

  

Dňa 19.8.2022 by sa dožila naša mama 80 rokov a dňa 
23.8.2022 uplynulo 13 rokov odvtedy, čo nás navždy 
opustila. 
S láskou spomínajú synovia s rodinami. 

 

Čas nelieči bolesť ani rany, iba nás učí žiť bez toho, 
koho sme milovali.. 

Venujme im tichú spomienku. 

   S tichou  spomienkou k Tvojmu hrobu chodíme,  
    kvety položíme a s láskou na Teba  spomíname. 

               

                70 rokov        
 
 

Marian Štubňa 

Dňa 6. septembra 2022 by sa naša mama, stará mama 
a prababka dožila krásnych 90 rokov.  
S láskou spomínajú deti s rodinami. 

Dňa 11.9. 2022 by sa náš otec a starý otec dožil 70 rokov.   S 

láskou spomínajú manželka, deti s rodinami.  

Tých, ktorých milujeme neodchádzajú, 
žijú v našich srdciach každý deň.  
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         Kapitán Harmasanu Peter Chladný priviedol futbalistov z Harmanca     
                k víťazstvu na turnaji SENIOR CUP v Dolnom Harmanci  

V sobotu 27. augusta sa konal pri príležitosti výročia Slo-
venského národného povstania v obci Dolný Harmanec 
každoročný turnaj v malom futbale. Turnaja sa zúčastnilo 
8 mužstiev z Banskej Bystrice, Tureckej, domáceho Dol-
ného Harmanca, dokonca aj mužstvo z Prievidze a ďalšie. 
Harmanec reprezentovali dve mužstvá: Harmasan 
a Bažanti. Vynikajúco obsadenému turnaju prialo aj krás-
ne počasie. 
 Mužstvo Harmasanu pod kapitánskou taktovkou 
Petra Chladného predvádzalo kvalitnú organizovanú hru 
po celý čas turnaja a úspech si zaslúžilo. Tímu Bažantov 
postup zo skupiny do semifinále unikol len o vlások. 
V semifinále Harmasan porazil Prievidzu 4:0. V násled-
nom finále sa stretol s hráčmi z obce Turecká, kde jed-
noznačne ukázal svoje majstrovstvo a zvíťazil pomerom 
1:0. 
  
Víťazom turnaja sa tak stal Harmasan z Harmanca,                   
2. miesto získala Turecká, 3. miesto obsadila Prievidza. 
Potešilo aj individuálne ocenenie: najlepším strelcom sa 
stal Samuel Chladný z Harmasanu, najlepším branká-
rom Štefan Vajs z Tureckej a najlepším hráčom Ondro 
Dvorský z mužstva QPR.  

     Poďakovanie patrí organizátorom turnaja, Dobrovoľ-
nému hasičskému zboru, starostovi Dolného Harmanca 
Matúšovi Vajsovi a dlhoročnému organizátorovi týchto 
turnajov v Dolnom Harmanci Jánovi Snopkovi.  
                                                                   Vladimír Sklenka 

Víťazi turnaja - mužstvo HARMASAN 

Spoločné foto z vyhlasovania výsledkov turnaja 


